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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címzettje: Orbán Viktor, miniszterelnök 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címe: "Miért nem szorgalmazza a T/2923 törvényjavaslat 
Országgyűlés általi elfogadását? " 

dr. Kövér László, az Országgyűlés elnöke

Benyújtó:

dr. Varga-Damm Andrea (Jobbik)

Tisztelt Elnök Úr!

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani.

Az írásbeli választ igénylő kérdés címzettje:

dr. Semjén Zsolt miniszterelnök-helyettes

Az írásbeli választ igénylő kérdés címe:

"Miért nem szorgalmazza, hogy „Az egyes bírósági eljárások elhúzódásával kapcsolatos vagyoni 
elégtétel érvényesítéséről” szóló, T/2923 számú törvényjavaslat az Országgyűlés előtt elfogadásra 
kerülhessen?”

Tisztelt Miniszterelnök-helyettes úr!

2018. október 19-én nyújtotta be a T / 2923 iromány számon szereplő, „Az egyes bírósági eljárások 
elhúzódásával kapcsolatos vagyoni elégtétel érvényesítéséről” szóló törvényjavaslatot. Ezen 
javaslat előadója az igazságügyi miniszter. A Parlament honlapján akként szerepel e javaslat, hogy 
az Országgyűlés Igazságügyi Bizottsága 2018. november 6-án lezárta a részletes vitát, s 2018. 
november 14. napja óta a Törvényalkotási Bizottság benyújtására vár. Azóta e javaslat 



vonatkozásában nem történt semmi.

A javaslat indoklása szerint az Emberi Jogok Emberi Európai Bírósága (a továbbiakban: EJEB) az 
elmúlt évtizedekben nagy számban marasztalta hazánkat amiatt, hogy az Egyezmény 13. cikkében 
foglalt követelmény ellenére a magyar jogrendszer nem biztosít hatékony hazai jogorvoslatot a 
bírósági eljárások elhúzódásának megelőzésére, illetve az ilyen eljárások által okozott kár 
orvoslására. Az EJEB döntései alapján 1992. november 4. és 2018. május 31. között összesen több 
mint 1 milliárd 868 millió forint kártérítést fizetett ki a Magyar Állam a kérelmezőknek a 
tárgykörbe tartozó ügycsoportban. Emiatt indokoltnak látta a kormány e javaslatot az Országgyűlés 
elé terjeszteni.

Szeretném megkérdezni miniszterelnök-helyettes úrtól, miért nem kezdeményezi a Házelnöknél azt,
hogy a Törvényalkotási Bizottság nyújtsa be elfogadásra a javaslatot. Ha pedig nem tartja 
indokoltnak a javaslat fenntartását, miért nem vonja vissza azt?

Várom megtisztelő válaszát!

Budapest, 2020. április 15.

Köszönettel és tisztelettel:

dr. Varga-Damm Andrea

országgyűlési képviselő
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